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Obec Kublov informuje
V současné době je dokončována projektová příprava opravy místních komunikací v 

Chaloupkách a v ulici kolem budovy MŠ Kublov. Následovat bude vyžádání stanovisek všech 
dotčených orgánů a poté bude projekt předložen příslušnému stavebnímu úřadu s návrhem na 
vydání stavebního povolení. Diskutována je otázka, zda opravu provést asfaltovým nástřikem nebo 
kobercem, který je však cca 5 x dražší. Záměrem obce je postupně po projektové stránce zpracovat 
všechny místní komunikace vyžadující opravu. Následná realizace bude, s ohledem na finanční 
možnosti obce,  probíhat po etapách. 

Odbor výstavby a územního plánování MÚ Beroun k návrhu obce rozhodl o pořízení 
územní studie v rozvojové oblasti v Zátiší.  

Po roce usilovného pátrání se starostovi podařilo zjistit, že v depozitu muzea v Rokycanech 
mají shodný křížek s tím, který byl odcizen z návsi. Obec tamní muzeum požádala o jeho zapůjčení 
za účelem zhotovení věrné kopie původního křížku. 

V uplynulých dnech byl vybudován a osazen rošt na okraji lesa přes cestu na Velíz, který by 
měl zachytit vodu stékající z lesa a to zejména při tání sněhu a přívalových deštích. 

Obec, jako provozovatel pohřebiště na Velízi, důrazně upozorňuje, že nájemci hrobových 
míst či jiní návštěvníci nemohou na hřbitovním pozemku aplikovat k eliminaci vegetace totální 
herbicidy. 

Zásahová jednotka SDH Kublov provedla další úspěšný výjezd při likvidaci požáru dne 
2.6.2012, ke kterému došlo kolem 20 hod. v č.p. 51. Za nezištnou obětavost, spoustu volného času 
a ochotu v zájmu svých spoluobčanů riskovat mnohdy i své zdraví jménem všech našich občanů  
příslušníkům jednotky děkujeme. 

Jak jste již byli informováni, z rozhodnutí Zastupitelstva obce Kublov dojde namísto 
ztrouchnivělého kříže při cestě na Velíz k osazení kříže nového.  K tomuto nás vedla nejen 
přirozená snaha o zachování této památky, ale i skutečnost, že předchozí kříž z r. 1901 a na něm 
umístěné železné tělo Páně bylo pořízeno ze sbírky kublovských občanů.   Podle záznamu z kroniky 
fary na Velízi na stejném místě již dříve stál  kříž s vyrytým letopočtem 1857.  Právě ten byl 
nahrazen dosavadním křížem z r. 1901, posvěceným dne 4.10. 1907 od P. Částka C. ss. R. 
V kronice je u záznamu o tomto kříži obsažena i výzva :  "Nezapomeňte nástupcové na něj !" 

Za tímto účelem byl poražen v obecním lese nejmohutnější dub. Samotný kříž vysoký  téměř 
6 m vyrobil pan Jiří Hošek, Kublov  č.p. 6.  Železné  tělo Páně bylo upraveno opískováním a 
pozinkováním v dílně Jaroslava Proška ve Zbečně, pozlacení provedla p. Ivana Rašpličková z 
Braškova. Z místních občanů se na obnově kříže dále významněji podíleli  Bohuslav Luňáček, 
Kublov č.p. 229,  Jiří Malec, č.p. 233, Petr Hořejš, č.p. 253 a JUDr. Josef Matějka, starosta obce. 

Zveme všechny občany na koncert pěveckého sboru KUBR pod vedením J. Marka v sobotu 
23.6. od 15. hodin v kostele sv. J. Křtitele na Velízi. Po koncertu, to je asi v 16:15 hod. 

provede zdejší farář p. ThDr Krzysztof Drzazga vysvěcení nového kříže.
Dne 28.7.2012 od 15 hod. se uskuteční koncert v kostele sv. Jana Křtitele na Velizi jako 

forma poděkování těm, kteří přispěli na první etapu opravy kostelních varhan.
Při koncertu na opravené varhany zahraje  Josef Kšica,  hudební skladatel, varhaník a 

regenschori z katedrály sv. Víta, Václava a Vojtěcha v Praze. Zpěvem jej bude doprovázet Pavla 
Kšicová (alt). Zazní autoři - J. S. Bach - G. F. Händel - sv. Hildegarda z Bingenu, F. X. Brixi - V. 
Hálek. Zdeněk Zýka jménem organizátorů zve všechny spoluobčany. Ti stále mohou na opravu 
varhan přispět v kostele na Velizi.   Obec na opravu varhan přispěje částkou 5.000,-Kč. 



              Dne 2.6.2012 se za podpory obecního úřadu Kublov konaly
výroční 10. Suché máje.

Ozdobené vozy tažené dvěma páry koní, šatlava s občerstvením, hudba, Kecal, drábové, pekařky s 
čerstvými buchtami a krojovaní dospělí i děti procházeli Kublovem. Zvali obyvatele i návštěvníky k 
restauraci Na Slovance, kde na svého výherce čekaly 2prm dříví a nazdobená suchá borovice. Tady 
pak v podvečer svůj průvod ukončili. Velikému počtu přihlížejících diváků zatančilo Českou 
Besedu 64 malých i velkých májovnic a májovníků, kteří sklidili zasloužený potlesk. Za uplynulých 
deset let se na vytvoření tradice podílelo velké množství lidí a z prvních dětských tanečníků jsou 
dnes již dospělí lidé. Nedílnou součástí Suchých májů je i pořádání dětského odpoledne. Děti si 
mohly užít her, ukázek práce HSZ Beroun a Policie ČR, I. Letních olympijských her v Kublově a 
spoustu dalších akcí. Oblíbené jsou i podzimní stezky odvahy, které se konají v závislosti na počasí. 
Letošním dětským dnem budou provázet pohádkové postavy a Sbor dobrovolných hasičů Kublov.
Děkujeme všem, kteří se za uplynulý čas podíleli na této tradici, a rádi mezi sebou uvítáme nové 
tváře.                                                                                                                           

  Za májovníky                                                                          I.Ernestová a I.Luňáčková

Staročeské máje pořádá mládež z Kublova pravidelně od roku 1971. Letošní se konaly 12.5.2012.

Sbor  dobrovolných  hasičů  
Kublov a májovníci staročeských 
i suchých májů zvou malé i velké  
na

DĚTSKÝ  DEN
V sobotu 16.6.2012 ve 14.00 

hod na hřišti za Malou Loukou
můžete se těšit na:

   ukázku vybavení a činnosti 
SDH Kublov

   zábavu, hry, sportovní 
disciplíny, opékání špekáčků

   pohádkové bytosti, které pro 
děti připravily bohatou odměnu

TĚŠÍME SE NA VÁS!



TRADICE POKRAČUJE…
                Před šesti lety, když jsme poprvé přemlouvali Marušku Hoškovou, aby vystavila o 
kublovské pouti své obrazy, jsme museli překonávat její obavy, jestli vůbec někdo na výstavu 
přijde, a jak se její amatérské pokusy budou lidem líbit. Zájem veřejnosti nás tehdy všechny 
příjemně překvapil. To jsme ještě netušili, že právě vznikla nová tradice. Postupně se hlásili další 
zájemci o spolupráci, zkoušely se různé formy společných výstav a hledaly se stále nové nápady, 
jejichž vyvrcholením bylo několik tematických projektů, které Maruška připravila spolu s Laďkou 
Kučerovou. Cykly obrazů v nich byly propojeny básněmi, lidovými písněmi či úryvky z románu a 
vytvářely příběh, ať už o hoře Velízu, o životě hudebního skladatele Josefa Leopolda Zvonaře nebo 
o duchovním toulání krajinou. Bohužel, právě v největším tvůrčím rozmachu nás Maruška Hošková 
náhle opustila. Zůstalo po ní prázdno, které se jen těžko zaplňuje. Tradice, kterou svým úsilím 
založila, však dále trvá. Pomyslnou štafetu převzala Laďka Kučerová, vzala na sebe úkol 
organizačního zajištění dalších výstav. Jak ale navázat na tak úspěšnou tradici? Rozhodli jsme se 
vrátit k myšlence Setkávání, která byla mottem první společné výstavy kublovských výtvarníků. 
Mnozí z těch, kteří se tehdy představili v Kublově, a poté i v Berouně, se dnes vracejí s novými 
díly.                                                                       Otomar Dvořák

Navazujeme na tradici pravidelných kublovských pouťových výstav obrazů, kterou v roce 
2006 zahájila Maruška Hošková.

Srdečně vás zveme na v pořadí sedmou
výstavu obrazů

nazvanou

vystavují
Ladislava Kučerová

Pavel Kratochvíl
Jiří Hošek

Martin Hamouz
Naše obrazy najdete v prvním patře Mateřské školy v Kublově.

Vernisáž proběhne v pátek 22. 6. 2012 od 17.00 hod.

Vystoupí pěvecký sbor ZŠ v Broumech 
se sólistkou Eliškou Luňáčkovou.

Další dny bude výstava otevřena takto: So 23. a Ne 24. 6.        od 10 - 12 hod  a   14 - 18 hod
     Po 25. 6. od 14 - 18 hod              

                                                         Út - Pá 26. 6. - 29. 6.   od 15 - 18 hod

Otomar Dvořák informuje…
23. května se v Kublově natáčela část epizody televizního serálu pro mládež ZÁHADY TOMA 
WIZARDA, kde dvojice mladých badatelů přijde na poradu se spisovatelem Otomarem Dvořákem, 
který tu právě tráví léto na chalupě. Epizoda se bude jmenovat CESTA DO PRAVĚKU, a vypráví se 
v ní o trilobitech, takže se odehrává především ve Skryjích. Štáb brněnské televize zažil dramatické 
chvilky. když se v průběhu natáčení na zahradě náhle vyrojily včely.
Počátkem července se bude se mnou jako průvodcem natáčet v Kublově a na Velízu jedna část 
seriálu S KAMEROU ZA ZÁHADAMI, který připavuje studio J.O.P. Bude pojednávat o lidových 
zvycích svatojánských nocí, staroslovanském bohu Velesovi, mučení knížete Jaromíra proradnými 
Vršovci, založení kostela a kláštera na Velízu a různých zajímavých místech tohoto vrchu.



Mateřská škola Kublov
Vážení spoluobčané, další školní rok je za námi.
Byl to opět rok plný společné práce ale hlavně radosti, nově navázaných dětských přátelství a 
zkoumání světa se všemi jeho rozmanitostmi. Školní rok je téměř definitivně u konce. Z dětí, které 
přišly nejisté v září poprvé do naší školky, se staly děti, které již umí mnoho nového a do školky se 
většinou těší.  Na kamarády ale i na to, co nového je čeká.
Celý rok jsme společně pracovali podle vzdělávacího programu s názvem „ Podej mi ruku, půjdeme 
dál“. Veškeré aktivity celého roku směřovaly k rozvoji dalších klíčových kompetencí jednotlivých 
dětí. Co to ty klíčové kompetence jsou?
Jsou to soubory vědomostí, dovedností, schopností, postojů a hodnot důležitých pro osobní rozvoj
dítěte a jeho aktivní zapojení do společnosti a budoucí uplatnění v životě. Taková je definice 
vycházející z Rámcového vzdělávacího programu. Ovšem je na každé mateřské škole, jakými kroky 
a jakou cestou se bude k tomuto cíli ubírat.  V Mateřské škole v Kublově si zakládáme na 
spokojenosti a pocitech radosti, které děti v denním procesu zažívají. To je pro nás minimálně 
stejně důležité a podstatné jako získávání nových poznatků. V naší školce uplatňujeme individuální 
přístup ke každému jednotlivému dítěti a téměř rodinné prostředí, kde se mohou děti cítit bezpečně 
a mít své jistoty. Jen dítě, které se cítí dobře, může pobírat nové zkušenosti a vědomosti. Jeho 
potřeby bezpečí, sounáležitosti a sebejistoty jsou naplněny a nastává čas ke vstřebávání nového. To, 
že naše školka je heterogenním společenstvím, je nezanedbatelným přínosem pro dítě. Kde jinde se 
může tak přímo naučit spolupráci a toleranci, než tam, kde jsou všichni, malí i velcí, součástí 
jednoho celku. To je podle našeho mínění, mimo jiné, důležitou prevencí šikany, o které se tak 
často mluví.
Od letošního roku mají děti možnost nenásilného seznamování s cizím jazykem – angličtinou. Na 
její výuku formou kroužku ve školce existuje mnoho protichůdných názorů, proto jsme se rozhodli 
zařadit seznamování dětí s tímto jazykem do běžných denních aktivit na třídě. Naší vizí bylo 
zprostředkování této zkušenosti všem dětem, nejenom těm, které si mohou dovolit zaplatit stále 
dražší kurzy. A tak je tedy angličtina a její nenápadná výuka součástí mnohých aktivit dětí v naší 
školce.
Nesmím zapomenout na další alternativní přístupy v denní praxi. Těmi jsou například prvky jógy, 
artefiletiky nebo muzikoterapie, přičemž hlavním cílem těchto aktivit je rozvoj a posilování 
dětského sebe uvědomování, tělesné zdatnosti  a získávání jistot v třídním kolektivu.
Společné prožitky narozeninových a jiných oslav jsou samozřejmě nezanedbatelné a pro děti 
důležité.
Po celý rok mají děti připraveno množství doprovodných akcí, které pořádáme sami nebo v rámci 
spolupráce s Mateřskou školou v Broumech. Tato spolupráce má kromě svého hlavního poslání, 
kterým je navázání vztahů s dětmi, se kterými budou navštěvovat společnou školu, také další 
aspekt. Tím je cena vstupného například na divadla kdy, pokud se o toto vstupné podělí víc dětí, 
výsledná cena je poloviční. 
Tyto všechny popsané aktivity ocenila i nedávno uskutečněná inspekce na naší školce. Z výsledné 
zprávy jsme měli opravdu radost.
Je mnoho nejistot, které provázejí pedagogický proces. Nejistoty plynou hlavně z přístupů 
společnosti a ministerstva k této práci. Mnoho se za poslední roky změnilo. Tyto změny nepřinášejí 
moc pozitivního, spíše naopak. Snažíme se, aby se negativní skutečnosti v naší pedagogické a 
výchovné práci nikterak neodrazily. Jistě je příjemnější pracovat v určitém společenském klidu a 
pohodě. To jsou však obecné problémy, které se dotýkají života celé společnosti, nejen školství. 
V této souvislosti bych chtěla poděkovat za vstřícný a odpovědný přístup pana starosty JUDr. 
Josefa Matějky a celého zastupitelstva obce Kublov, kteří nám pomáhají obětavě řešit problémy, 
nastávající v chodu našeho zařízení.
Na závěr této zprávy ze života místní školky, bych chtěla popřát nám všem krásné léto, které 
využijeme k relaxaci a nabrání nových sil.
Marie Rumpíková a celý kolektiv MŠ Kublov



Čas nám opět uplynul a za námi 
jsou další úspěšné akce pro děti.
21.4. 2012 si jistě hodně dětí 
užilo nádherný výlet do 
Kamence, který byl spojený se 
spoustou zábavy a her. Z ohlasů 
víme, že se tento výlet velice 
vydařil a užili si ho nejen děti, 
ale i jejich doprovod.
Pálení čarodějnic, které 
proběhlo 30.4.2012, bylo pro 
děti  jistě pěkným zážitkem. Na 
mnoho zábavných her a soutěží, 
masky, opékání špekáčků a 
pálení čarodějnic hned tak 
nezapomenou.
Nejen pro maminky bylo 
pořádáno 13.5.2012 tvoření z 
pedigu. Pro některé to bylo 
první setkání s tímto materiálem 
a věříme, že ne poslední.

Výstavba dětského hřiště
Prázdniny se nám blíží a všichni 
si jistě říkají, kdy už budeme mít 
to slibované dětské hřiště? Tak 
vězte, že výstavba již započala! 
Přípravné práce začaly již dávno 
a 10.6.2012 se všichni nadšenci 
sešli přímo na místě a začalo se 
s úpravou terénu a prvními 
pracemi, které budou průběžně 
pokračovat. 
Tímto bychom chtěli poděkovat 
všem sponzorům, kteří s námi na
hřišti spolupracovali, ať už  

materiálně či finančně. Jmenovitě: TJ Sokol Kublov, DIMEX s.r.o., Truhlářství Hošek, Truhlářství 
Pavel Krauz, Šírer – okna, dveře a garážová vrata, Michal Špiryt, Jiří Pelc, David Srp, Macháčkovi 
– Kublov 290.
Veliký dík za skvělou práci při samotné výstavbě hřiště patří Michalu Špirytovi, Jiřímu Pelcovi, 
Davidu Srpovi, Milanu Schovánkovi, Martinu Zelenkovi, Zdeňku Semencovi, Vlastimilu Královi, 
Standovi Domanskému.

Slavnostní otevření dětského hřiště
8.7.2012 od 14 h zveme všechny děti, rodiče, prarodiče a známé na slavnostní otevření veřejného 
dětského hřiště v Kublově, v prostoru za tenisovými kurty. 
Těšit se můžete např. na obří pexeso, skákacího panáka, malování na obličej, loutkové divadlo, 
trampolínu, hudbu, občerstvení a malý dárek pro každé dítě.

Těšíme se na vás!                                  Jana Domanská, DiS. – KUBLOVÁČEK



Spolek mopedistů
Mopeďácká sezona je v plném proudu a tak bychom vás chtěli s jejím dosavadním průběhem trochu 
seznámit.

Květnové vyjížďky v Žebráku  se zúčastnilo 12  kublovských mopedistů.
Po celou 70 kilometrovou trasu, která mimo jiné vedla do vojenského prostoru na zříceninu hradu 
Valdek, dále pak do Mýta a Lhoty pod Radčem, museli všichni vzdorovat opravdu drsnému 
aprílovému počasí.
Stroje i jezdci náporu deště a krup odolali a v cíli na žebráckém náměstí naše klubové barvy mezi 
celkovým počtem 489 účastníků nezanikly..

Několik velmi zdatných členů našeho spolku i letos absolvovalo jízdu nazvanou „Krkonoše 
na mopedu“. Byli to jezdci  Pavel Rázka, Ota Štanc, Bohouš Luňáček a také zástupkyně žen Ivana 
Luňáčková. Výprava začala v pátek 25.5.2012 ráno odjezdem z Kublova v 5:30 hod. Do Velké Úpy  
všichni dorazili  v půl osmé večer. Následující den byl ve znamení návštěvy Adršpašských skal a po 
té výletem k našim severním sousedům do Polska. Na cestu domů se vydali v neděli ráno.  I 
přes drobné závady, se kterými se tito nadšenci hravě vypořádali, dorazili v pořádku, plni dojmů a 
plánů na další jízdy. Na svých  strojích celkem  najeli za 3 dny 564 km .

V neděli, 3.června,  pořádalo  Muzeum motocyklů  Křivoklát  již 3. setkání majitelů mopedů 
Stadion. Prezentace probíhala před hotelem v Roztokách a v deset hodin se kolona asi 150 
účastníků vydala na jízdu s cílem na náměstí v Rakovníku, kde byl připraven bohatý hudební 
program a výstava historických strojů. Po poledni byla odstartována druhá etapa, která vedla přes 
Nové Strašecí, Stochov, Železnou a Lány, zpět do Křivoklátu. I v deštivém počasí absolvovali naši 
čtyři jezdci v čele s p. Václavem Krauzem obě etapy.

Ani ve Světlé nad Sázavou na 6. spanilé jízdě, která se uskutečnila  hned  další sobotu  
9.6.2012 jsme již tradičně nechyběli. Kublovská účast tentokrát byla veliká - 18 členů našeho 
spolku. Ota Štanc s Bohoušem Luňáčkem se navíc rozhodli, že cestu tam (cca 160 km) absolvují na 
svých spolehlivých jednostopých strojích. Jízda Českomoravskou vysočinou se všem líbila a 
Kublováci dojeli do cíle bez oprav a kalamit.

Přiložená fotografie je 
pořízena u památníku středu 
republiky, který se nachází 
na okraji obce Číhošť 
v okrese Havlíčkův Brod 
v nadmořské výšce 527,9 m.   

Těšíme se na další setkání:  
23.6.2012 - I. ročník spanilé 
jízdy v Příbrami, 1.9. ve 
Svinařích a na 15.9. jsme 
naplánovali již 4. ročník 
vyjížďky Křivoklátskem u 
nás v Kublově.

Mopedům zdar!

                                           DIVADLO
Pozvánka na divadlo v Broumech. Dne 30.6.2012 se koná v kulturním domě  v Broumech od 17.00 
hodin divadelní představení pod názvem Svatba za všechny prachy. Účinkují ochotníci z Prahy. 
Jedná se o komedii a to dost povedenou. Vstupné 100 Kč.




